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Rising Stars | Eduard Morariu, unul dintre cei mai buni absolvenți ai generației

2022, a ales sa profeseze ca avocat la Filip & Company, unde urmarește sa se

dezvolte în câteva dintre ramurile mai „nișate” ale Dreptului: „Parcursul meu a

presupus implicarea în multe dosare de instanța și arbitraj, unele chiar de

importanța naționala, cu probleme de drept sensibile, dar și cu echipe de avocați

excepționali, care le-au facut fața cu o maiestrie la care nu pot decât sa aspir”

Eduard Morariu este avocat definitiv în cadrul Filip & Company, promovând examenul de definitivat în

profesie la finalul anului 2024.  A fost unul dintre cei mai buni absolvenți ai generației sale, finalizând cu

succes, în 2022, Facultatea de Drept din cadrul Universitații din București.  „Am ales sa practic Dreptul

civil, deoarece acesta a fost principala sursa a entuziasmului meu pentru Drept. Momentan focusul este sa

ma dezvolt în câteva dintre ramurile mai „nișate” ale Dreptului, iar câteva dintre zonele pentru care am

început sa dezvolt o reala pasiune, datorita proiectelor la care lucrez, ar fi Dreptul sportului și Dreptul

execuțional civil, cu precadere în ceea ce privește punerea în executare a hotarârilor arbitrale straine”,

marturisește tânarul.

Opțiunea lui Eduard pentru Drept a intervenit atunci când era licean în clasa a XI-a.  Interlocutorul 

Biz

Lawyer

povestește ca mama sa a ales sa nu îl preseze și sa nu-i impuna un prag temporal pentru alegerea pe care urma sa o

faca. Astfel ca, a avut timp sa își petreaca primii ani de liceu fara a se gândi prea mult la viitor, ceea ce l-a ajutat sa

se dezvolte pe plan personal și sa își formeze în liniște simțul responsabilitații pentru decizia care urma sa vina.

„Fiind decizia mea, în final am fost mult mai motivat sa o aduc la îndeplinire. Am ales Dreptul dupa o analiza

destul de profunda în ceea ce privește personalitatea mea, activitațile facute în timpul liceului și posibilitațile

financiare pe care le aveam în acel moment. Din punct de vedere financiar nu era fezabila varianta studiilor în

strainatate, motiv pentru care m-am orientat repede catre cele mai bune posibile opțiuni din țara, iar Dreptul s-a

dovedit a fi cea mai buna varianta pentru mine. În liceu, fara sa îmi dau seama, am facut multe activitați specifice

avocaturii care mi-au placut (spre exemplu, am fost președintele consiliului elevilor din liceul unde eram elev și

acest lucru presupunea atât cunoașterea unor aspecte juridice, cât și activitați de reprezentare și uneori chiar

negociere cu persoanele care aveau putere de decizie). De asemenea, nu mi-a fost niciodata frica sa îmi exprim

opiniile și sa le susțin cu tarie pe cele în care credeam cu adevarat, motiv pentru care mi s-a parut ca Facultatea de

Drept a fost o decizie naturala”, detaliaza tânarul.

     Citește și

→    Meet the Professionals | Din vorba în vorba cu Alin Grapa, proaspat   promovat Counsel în cadrul
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firmei Filip & Company, despre noul sau   rol, locul în care gasește inspirația, responsabilitate și

confirmari:   ”Filip & Company este locul în care, fara nicio exagerare, simți ca   ‘the sky is the limit’. Aici

am gasit autonomia, independența și   susținerea pentru a-mi atinge potențialul. Cred ca este foarte

important   sa ai ambiții mari și sa simți ca nu îți irosești timpul în locul în   care te afli”

Punctajul obținut la examenul de admitere i-a permis sa studieze pe un loc „la buget”, dar totodata l-a ambiționat

în parcursul sau ulterior. „Nota mea de intrare a fost una relativ mica, dar a fost suficienta sa ma aduca pe locurile

de la buget, care erau scopul meu la cel moment. Daca îmi amintesc bine, am obținut un punctaj în jur de 75 din

100, care m-a clasat pe locul 200 și ceva în clasamentul final al celor admiși. Nota luata a contat în parcursul meu

ulterior, deoarece m-a adus cu picioarele pe pamânt și m-a motivat mult în evoluția mea pentru celelalte examene

cu care urma sa ma confrunt, iar asta m-a dus treptat printre primii studenți din clasamentul anului meu”,

argumenteaza Eduard.

Interlocutorul 

Biz

Lawyer a facut liceul la Colegiul Național „Moise Nicoara” din Arad, unde a fost elev și în

perioada gimnaziului. „Liceul „Moise Nicoara” a devenit în timp o a doua casa pentru mine, un loc în care am

descoperit multe despre mine ca om și care m-a ajutat sa am o baza foarte buna pentru a ma putea confrunta cu

urmatorii pași din viața. Am avut ocazia sa învaț de la oameni excepționali, care au devenit adevarate modele în

viața pentru mine. Un prim exemplu ar fi diriginta mea, doamna profesor Octavia Potocean, care m-a susținut

necondiționat chiar daca nu m-am numarat printre mulții olimpici la matematica pe care i-a format și care mi-a

aratat ca în viața primul lucru pe care trebuie sa îl faci ca sa reușești este sa muncești neîncetat. Un alt profesor de

care îmi amintesc cu drag este doamna profesor Camelia Circa-Chirila, cu care am purtat nenumarate dezbateri la

orele de româna, care m-a încurajat mereu sa îmi formez propriile opinii, m-a învațat cât de importanta este

gândirea critica și mi-a aratat cât de important este sa nu uiți sa te joci în viața. De asemenea, îmi amintesc cu drag

și de orele de geografie ale domnului profesor Radu Bereteu, de la care am luat singurul 4 din perioada liceului,

dar care mi-a aratat cât de important este sa fii riguros în tot ce faci și care a știut mereu sa ma motiveze și sa-mi

arate ca pot sa ofer mai mult decât credeam. Nu în ultimul rând, îmi amintesc cu drag și de profesoara mea de

engleza, doamna profesor Lavinia Pîrv, care a ramas un exemplu de rabdare pentru mine. Aceștia sunt doar câțiva

dintre mulții profesori care mi-au modelat viitorul, carora le mulțumesc pe aceasta ocazie”, subliniaza tânarul.

Perioada liceului a fost, din punctul sau de vedere, una echilibrata, o perioada în care a învațat mult, dar și în care

s-a distrat. A fost etapa care i-a permis sa traiasca suficiente momente frumoase, astfel încât sa nu simta ca îi

lipsește ceva în perioada studenției, atunci când statea zile și nopți în biblioteca. „A fost un echilibru pe care l-am

atins în mod natural și pe care mi-l amintesc cu drag.”, nuanțeaza Eduard. 

În prima sesiune înveți cum sa înveți

Odata cu încheierea etapei liceului și cu intrarea la facultate, rutina zilnica a tânarului s-a modificat astfel încât sa-i

permita sa creasca treapta cu treapta pentru a finaliza studiile pe podiumul celor mai buni din generația sa.

Își amintește și acum ca prima sesiune de examene a fost stresanta, „ca toate celelalte sesiuni, de altfel”, fiind

momentul care l-a ajutat sa descopere disciplina, importanța somnului, precum și cât de vital este sa înveți cum sa

înveți. „Fiecare sesiune este o traire diferita, o lupta constanta cu emoțiile, cu încrederea în sine și cu timpul, dar

fiecare dintre ele te construiește în felul ei”, atrage atenția avocatul.

Eduard este de parere ca pentru a avea un parcurs universitar bun este foarte important sa ai disciplina. Totodata,

cei care aleg Facultatea de Drept nu trebuie sa uite niciun moment ca motivul pentru care au ales aceasta instituție
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de învațamânt este acela de a-și construi un viitor, iar acest aspect trebuie sa ramâna mereu pe primul plan. „Mi se

pare, de asemenea, important sa înveți Dreptul cu entuziasm, sa pui mereu întrebari, atât ție cât și altora, sa nu îți

fie frica niciodata sa fii „the stupid person in the room” și sa îți propui constant sa evoluezi. Nu în ultimul rând, mi

se pare extrem de important sa ții persoanele potrivite aproape de tine. Experiența de student, mai ales la Drept, nu

este ușoara și deseori te gasești în momente în care ai nevoie de sprijin emoțional. Cred ca este foarte important sa

stai cu oameni care au aceleași ambiții ca tine, care te provoaca sa fii mai bun când nu gasești aceasta motivație în

interior și care îți fac zilele și nopțile de învațat mult mai ușor de digerat”, completeaza interlocutorul 

Biz

Lawyer.

Are și un mesaj pentru cei care iau în calcul posibilitatea de a da admitere la Drept. Le transmite sa faca alegerea

aceasta înțelegând ce presupune cu adevarat Dreptul. „Chiar daca din exterior Dreptul pare o opțiune „flashy”,

realitatea este ca, daca se vrea facut cu adevarat bine, Dreptul presupune multe ore de munca și multa disciplina.

Harvey Specter a fost construit pe un platou de filmare la Hollywood, dar realitatea arata des ca el se poate

construi doar în biblioteca”, nuanțeaza tânarul.

     Citește și

→   Rebecca Marina, counsel în cadrul firmei Filip & Company dupa   ultima runda de promovari: “Am

gasit aici oameni care îmi împartașesc   principiile și valorile de viața și care mi-au devenit prieteni și  

mentori sau pentru care eu am devenit mentor mai târziu. Orice promovare   vine cu responsabilitați și noi

roluri în echipa”

Filip & Company, ”o alegere inspirata”

Eduard Morariu face parte în prezent din echipa Filip & Company, una dintre cele mai mari firme de avocatura

din România, acolo unde este avocat definitiv, dupa ce în anul 2024 tânarul a promovat examenul de definitivat,

obținând un punctaj de 46 de puncte din 50 posibile.

Atunci când vorbește despre ceea ce i se întâmpla în prezent, interlocutorul 

Biz

Lawyer subliniaza faptul ca Filip &

Company a fost o alta alegere inspirata pe care a facut-o în parcursul sau, fiind un loc în care a întâlnit oameni

excepționali, cu care își împartașește entuziasmul pentru Drept și care au știut înca de la început sa îl puna în

valoare. „Fiind avocat în departamentul de litigii, parcursul meu pâna în prezent a presupus implicarea în multe

dosare de instanța și arbitraj, unele chiar de importanța naționala, cu probleme de drept sensibile, dar și cu echipe

de avocați excepționali care le-au facut fața cu o maiestrie la care nu pot decât sa aspir”, detaliaza avocatul.

Rezultatele pe care le-a obținut la absolvirea facultații au contat foarte mult în evoluția sa ulterioara. În opinia sa,

Dreptul nu se poate face la un nivel înalt daca nu înțelegi suficient de bine ramurile importante ale acestuia și daca

nu poți forma conexiuni între ele, iar notele arata într-o oarecare masura daca ai sau nu aceasta înțelegere. „Chiar

daca notele nu sunt mereu cel mai bun etalon pentru a arata cât este de pregatita o persoana, ele arata unele aspecte

despre persoana care le-a obținut și sunt un punct bun de plecare în pregatirea vieții profesionale. Sigur, notele

conteaza cam cât conteaza și sa faci o prima impresie buna, deoarece indiferent de notele pe care le ai, profesiile

juridice te vor forța mereu pe termen lung sa arați din ce material ești facut cu adevarat”, explica tânarul.
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De altfel, se aștepta ca dupa susținerea licenței sa urmeze ani cu multa munca și așa a și fost. „Din fericire, nu mi-a

fost niciodata teama de munca și am luat-o mereu ca pe o oportunitate de a ma dezvolta. Nu pot spune ca am

plecat la drum cu foarte multe așteptari, deoarece mentalitatea mea a fost sa încep și sa vad ce se va întâmpla pe

parcurs. Momentan pot spune ca sunt fericit cu ce s-a întâmplat în anii petrecuți în profesie și sunt recunoscator

oamenilor care m-au ghidat în aceasta perioada”, menționeaza avocatul.

Pregatirea sa actuala nu implica doar o sigura persoana pe care o poate cataloga drept mentor. Eduard a avut

norocul de a întâlni mulți profesioniști și oameni excepționali atât în facultate, cât și în cadrul profesiei, iar

mentalitatea sa a fost mereu aceea de a încerca sa preia cât mai multe de la fiecare dintre aceștia.

„Un prim mentor la care ma gândesc în acest moment este Irina Suatean, avocat în cadrul Filip & Company, de la

care am învațat ca profesia aceasta se poate face la un nivel extraordinar de înalt pastrându-ți bunatatea și valorile

morale intacte și care pentru mine este un exemplu de echilibru. Irina îmi alimenteaza entuziasmul pentru profesia

de avocat și îmi arata constant prin felul ei de a fi ca avocatura se face în primul rând din și cu pasiune. Un alt

mentor la care ma gândesc în acest moment este Adrian Cristea, și el avocat la Filip & Company, care mi-a fost

îndrumator în cariera înca din primul meu an de avocatura și care a avut mereu o grija reala pentru dezvoltarea

mea. Adrian este pentru mine un exemplu de rabdare și responsabilitate, iar de la el am învațat cât de important

este în aceasta profesie sa fii un bun manager al riscului. Nu în ultimul rând, un alt om pe care îl pot numi cu

adevarat mentor este Catalin Alexandru, partenerul Departamentului de litigii în care lucrez, cu care împartașesc

același entuziasm nemarginit pentru Drept, care ma pune constant la încercare cu cele mai interesante subiecte și

puzzle-uri juridice și de la care am învațat cât de importanta este minuțiozitatea în aceasta profesie. Catalin este un

lider cu care eu rezonez foarte mult, care pune mereu pe primul plan latura umana și care arata o grija reala pentru

oamenii pe care îi conduce, aspecte pe care eu le apreciez foarte mult. Aceștia sunt doar câțiva dintre oamenii pe

care eu îi consider mentori și de la care am privilegiul sa învaț constant”, apreciaza interlocutorul 

Biz

Lawyer.

        Citește și

→   Meet  the Professionals | Din vorba în vorba cu Silviu Vasile,  Partner în cadrul firmei Filip &

Company, despre munca în   echipa, talent, idealuri și confirmari: “Momentul intrarii în profesie,   primul

‘mulțumesc’ din partea unui client, închiderea cu succes a unor   proiecte dificile sau chiar promovarea ca

partener sunt repere despre   care îmi voi aminti cu drag. Sunt încrezator ca momentele de împlinire  

profesionala nu au fost înca epuizate”

E nevoie de mai multa practica în timpul facultații

Facând o analiza a programei de învațamânt parcursa în timpul studiilor, Eduard considera ca ar fi benefic sa se

acorde puțin mai multa atenție practicii în timpul facultații. „Dupa terminarea facultații ești un bun cunoscator al

Dreptului, dar nu și un bun cunoscator privind felul în care acesta se pune în aplicare cu adevarat sau al

numeroaselor aspecte administrative pe care le presupune orice profesie juridica. Experiența mi-a aratat ca cea mai

serioasa practica se face la firmele/cabinetele de avocatura, iar daca ar fi sa schimb ceva aș introduce un semestru

în care fiecare student sa se orienteze spre un stagiu de practica în aceasta zona”, puncteaza tânarul.  

Totodata, amintește faptul ca Dreptul este o facultate care presupune unele sacrificii daca se vrea facuta serios. Din
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aceasta cauza, exista riscul de a pierde uneori echilibrul din viața, iar facultatea tinde sa devina principalul aspect

din viața ta pentru câțiva ani. „Partea pozitiva este ca Facultatea de Drept facuta serios îți ofera o cale destul de

directa și lina spre o cariera serioasa”, adauga avocatul.

De altfel, pentru tinerii absolvenți buni și foarte buni piața muncii din domeniul juridic este deschisa. „Cel puțin în

ceea ce privește avocatura, care este și singura zona în legatura cu care ma pot pronunța. Firmele (mari sau mici)

de avocatura propun constant programe pentru a atrage tineri de valoare și din acest punct de vedere drumul spre

intrarea în câmpul muncii este destul de neted. Spre exemplu, eu știam înca din anul 3 de facultate ca urma sa

lucrez la Filip&Company, deoarece am primit oferta de colaborare imediat dupa terminarea stagiului de practica

din acel an”, precizeaza tânarul.

Eduard Morariu a constatat ca, daca faci Facultatea de Drept cu seriozitate, perioada de dupa absolvire pâna la

intrarea în profesie nu este una extraordinar de grea. „Pentru mine aceasta perioada a reprezentat o lupta cu mine

însumi, în care a trebuit sa îmi caut și mențin motivația de a trage în continuare pentru a parcurge și pasul

examenului de intrare în profesie. Aceasta perioada este dificila din perspectiva faptului ca trebuie sa gasești

puterea de a gestiona emoțiile, oboseala și nerabdarea pe care o ai în mod natural știind ca urmeaza un examen

important, pentru care ai lucrat ani de zile”, menționeaza interlocutorul 

Biz

Lawyer.

Privind în urma și analizând tot ceea ce i s-a întâmplat pâna acum, tânarul este convins ca Dreptul a fost o opțiune

buna pentru el și ca motivele pentru care a ales facultatea aceasta s-au dovedit a fi adevarate. „Dreptul a devenit în

timp o pasiune pentru mine și cred ca în viața este important sa faci lucruri care te pasioneaza, mai ales daca

acestea ocupa cea mai mare parte din timpul tau”, transmite Eduard Morariu.
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